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Zápis z 16. řádného zasedání AS FSE UJEP 

ze dne 7. 5. 2025 od 10 hod. v místnosti MO409 
 

Přítomní senátoři:     Akademická komora AS FSE UJEP  

   PhDr. Bc. Kateřina Smejkalová, Ph.D. – předsedkyně senátu 

Ing. Michaela Jánská, PhD.    

Ing. Lucie Kopáčková, Ph.D. 

Ing. Jan Macháč, Ph.D. 

Ing. Petra Olšová, Ph.D.  

                                     Mgr. Alexandra Petrů, Ph.D. 

 

    

   Studentská komora AS FSE UJEP 

Bc. Jan Brázda – místopředseda senátu 

Petr Jaroš 

Bc. Martina Kindl 

      

Vedení fakulty: Ing. Miroslav Kopáček, Ph.D. – děkan FSE UJEP 

Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. – proděkan pro vnitřní záležitosti 

Ing. Dita Štyvarová, Ph.D. – proděkanka pro studium 

doc. Ing. Lenka Slavíková, Ph.D. – proděkanka pro vědu a dr. studium 

Ing. Martin Špaček, Ph.D. – proděkan pro rozvoj a vnější vztahy 

                                     Ing. Dagmar Kubišová – tajemnice fakulty  

 

     

Hosté:    Ing. Lucie Povolná, Ph.D. – bývalá proděkanka FSE UJEP 

   Matěj Bartoloměj Mach – student FSE UJEP 

  

Omluvení senátoři: Ing. Tomáš Sýkora, Ph.D. – senátor za AKAS FSE UJEP 
                                  Vít Martin – senátor za SKAS FSE UJEP 

                                 

Neomluvení senátoři: Matouš Terč, Jiří Drahoš – senátoři za SKAS FSE UJEP 

 

Dále jsou v zápise všechna jména přítomných uváděna bez titulů. 

 

 



2 
 

Program zasedání AS FSE UJEP: 

1. Schválení programu zasedání  

2. Kontrola úkolů z minulého zasedání  

3. Organizační řád FSE UJEP  

4. Záměr děkana jmenovat proděkany FSE UJEP 

5. Doplnění Disciplinární komise FSE UJEP  

6. Výroční zpráva o činnosti FSE UJEP za rok 2024 

7. Různé 
  

 

Zasedání AS FSE UJEP bylo zahájeno v 10 hod. 

Zasedání zahájila předsedkyně AS FSE UJEP Kateřina Smejkalová, která v úvodu přivítala 

všechny senátory, nového děkana FSE UJEP Miroslava Kopáčka a nové členy vedení fakulty. 

Následně sdělila, že se ze zasedání řádně omluvili senátoři Tomáš Sýkora a Vít Martin. Děkan 

fakulty Miroslav Kopáček v úvodu sdělil, že ještě před nástupem členů vedení fakulty do funkce 

proděkanů a proděkanek pověřil uvedené kolegy řízením jejich konkrétní agendy. Kolegyně Dita 

Štyvarová byla od 1. 5. 2025 pověřena řízením studijní agendy, tudíž počínaje daným datem 

ztratila senátorský mandát a na její místo byl povolán další náhradník z řádných voleb do AS FSE 

UJEP z roku 2022, kolega Jan Macháč z Katedry ekonomie a managementu. Předsedkyně senátu 

návazně konstatovala, že se senát na svém zasedání dne 7. 5. 2025 sešel v počtu 9 senátorů, a že je 

tudíž usnášeníschopný. Skrutátorem zasedání byl určen senátor ze SKAS FSE UJEP Petr Jaroš.  

 

Ad 1) Schválení programu zasedání 

Předsedkyně AS FSE UJEP představila všem senátorům program zasedání, který jim byl předem 

zaslán. Další připomínky ani doplnění ke změně programu vzneseny nebyly, proto senát přistoupil 

k hlasování.  

Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje předložený program zasedání. 

Výsledek hlasování: přítomno 9; pro 9, proti 0, zdrželo se 0 

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  

 

Ad 2) Kontrola úkolů z minulého zasedání 

a) Elektronizace cestovních příkazů – na zasedání AS UJEP dne 23. 4. 2025 nebylo řešeno, 

věc tedy zůstává v platnosti a o dalším vývoji budou kolegové z AS UJEP na našem 

fakultním senátu ostatní senátory informovat.  

b) Zviditelnění činnosti AS FSE UJEP v rámci akademické obce – návrh koncepce bude 

vytvořen předsedkyní Kateřinou Smejkalovou a do konce týdne umístěno do prostředí 

Google Disk, kam bude možné doplňovat své návrhy. Senátorka Petra Olšová k tomuto 

bodu dodala, že studenti přítomní na zasedání AS FSE UJEP dne 16. 4. 2025 zhodnotili 

svou návštěvu na zasedání senátu velmi pozitivně a celý tento koncept vnímají za 

zajímavý, čímž bylo podpořeno tvrzení, že bližší představení činnosti senátu studentům i 

prostřednictvím jejich účasti na zasedáních dává smysl. 
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Ad 3) Organizační řád FSE UJEP 

Předsedkyně senátu Kateřina Smejkalová předala slovo děkanovi fakulty Miroslavu Kopáčkovi, 

který představil senátorům změny v organizačním řádu fakulty, související s jeho nástupem do 

pozice děkana a upravením organizační struktury dle jeho volebního programu.  

1. Změna v rámci útvaru proděkanů. Dochází ke změně u útvaru proděkana pro rozvoj a kvalitu a 

proděkana pro vnější vztahy, a sice ke sloučení těchto dvou útvarů do útvaru proděkana pro rozvoj 

a vnější vztahy. Dále byl vytvořen nový útvar proděkana pro vnitřní záležitosti.  

2. Změna názvu Centra pro spolupráci s firmami na Centrum pro spolupráci s externími partnery. 

K tomuto kroku se přistupuje na základě rozšiřujícího se portfolia externích partnerů fakulty 

z oblasti veřejného i neziskového sektoru. K vytvoření nového Centra byla zpracována dnes již 

bývalou proděkankou pro rozvoj a digitalizaci Lucií Povolnou příslušná směrnice. Na základě 

zpětné vazby vyplývající z projednání změny OŘ FSE UJEP na zasedání AS FSE UJEP dne 19. 2. 

2025 se děkan Miroslav Kopáček rozhodl, že v současnosti nebude zřízena pozice vedoucího 

tohoto centra. Děkan fakulty dále okomentoval a zdůvodnil další dílčí změny v Organizačním 

řádu FSE UJEP. Např. že s ohledem na fakt, že v tomto funkčním období bude fakulta připravovat 

5 reakreditací, bude děkan fakulty dohlížet nad připraveností akreditačního řízení a nad kvalitou 

zpracování akreditačních žádostí. Dále byly představeny kompetence jednotlivých proděkanů 

vyplývající z nového OŘ FSE UJEP.  Na základě podnětu nového proděkana pro rozvoj a vnější 

vztahy Martina Špačka byla do organizačního řádu doplněna stručná zmínka o etické komisi 

fakulty, s odkazem na již existující směrnici této komise.  
 

V diskuzi se senátorka Michaela Jánská dotázala děkana FSE UJEP na plánovanou personální 

analýzu a na to, jak budou nové změny komunikovány napříč fakultou v rámci zajištění 

informovanosti o aktuálních pravidlech. Děkan Miroslav Kopáček sdělil, že vše záleží na 

finančních možnostech fakulty, zevrubný vnější audit je dle jeho názoru v tuto chvíli nereálný. 

Sdělil, že veškeré změny v OŘ FSE UJEP bude prezentovat na nejbližším kolegiu děkana a na 

poradách kateder. Senátorka Petra Olšová vyjádřila obavy, zda fakulta nedává přednost kvantitě 

partnerů před kvalitou spolupráce a zda nepřehlíží své klíčové činnosti, jako je zajištění akreditace 

a financování výuky. Proděkanka pro vědu Lenka Slavíková uvedla, že FSE UJEP je v zavedení 

tohoto modelu spolupráce průkopníkem v rámci UJEP. Připustila však, že sponzoring neřeší 

akreditace. Děkan fakulty Miroslav Kopáček sdělil, že akreditace (příp. reakreditace) má nyní ve 

své gesci a má v úmyslu zajistit jejich kontinuitu a systematický monitoring. Význam spolupráce 

s externími partnery pro fakultu vyzdvihli i proděkani Ondřej Moc a Martin Špaček. 

Místopředseda senátu Jan Brázda dodal pohled za studenty -  externí spolupráce nabízí praxe, 

mentoring, stínování manažerů a podporu studentských projektů, např. Investičního klubu z 

firemních darů. Senátorka Alexandra Petrů připojila, že pro katedru sociální práce je spolupráce 

s externími partnery klíčová, jelikož jejich studijní program je postavený zejména na praxích. 

Senátorka Martina Kindl se dotázala, zde jsou v rámci Centra pro spolupráci s externími partnery 

nějak pevně rozdělené podíly z celkového počtu partnerů, kteří připadnou jednotlivým katedrám. 

Proděkan pro rozvoj a internacionalizaci Martin Špaček jí odvětil, že toto žádným procentem 

vyjádřené není, nicméně právě proto se v důsledku snahy o dostatečné poskytnutí partnerů všem 

oborům nyní projednává změna Centra pro spolupráci s firmami na Centrum pro spolupráci 

s externími partnery.   
 

Předsedkyně senátu poté uzavřela diskusi a přistoupilo se k hlasování.  
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Návrh usnesení: AS FSE UJEP dle jednacího řádu čl. 6 odst. 1 slučuje útvar proděkana pro 

rozvoj a kvalitu a útvar proděkana pro vnější vztahy do útvaru proděkana pro rozvoj a 

vnější vztahy a zřizuje útvar proděkana pro vnitřní záležitosti.  

Výsledek hlasování: přítomno 9; pro 9, proti 0, zdrželo se 0 

Závěr hlasování: Návrh byl přijat. 

 

Senát následně přistoupil k hlasování o založení Centra pro spolupráci s externími partnery. Před 

tím však bylo nutné zrušit stávající Centrum pro spolupráci s firmami.  

 

Návrh usnesení: AS FSE UJEP dle jednacího řádu čl. 6 odst. 1 písm. a) ruší Centrum pro 

spolupráci s firmami a zřizuje Centrum pro spolupráci s externími partnery. 

Výsledek hlasování: přítomno 9; pro 8, proti 1, zdrželo se 0 

Závěr hlasování: Návrh byl přijat. 

 

Závěrem bodu lze konstatovat, že AS FSE UJEP projednal a prodiskutoval úpravy Organizačního 

řádu FSE UJEP a bere je na vědomí. 

 

Ad 4) Záměr děkana jmenovat proděkany FSE UJEP 

Předsedkyně senátu Kateřina Smejkalová předala slovo děkanovi Miroslavu Kopáčkovi.  

Dle § 27 odst. 2 písm. b) zákona 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění 

některých zákonů (zákon o vysokých školách), a čl. 6 odst. 2 písm. b) Jednacího řádu 

Akademického senátu FSE UJEP požádal pan děkan Akademický senát FSE UJEP o vyjádření ke 

svému záměru jmenovat níže uvedené proděkany, a to s účinností od 8. 5. 2025.  

Proděkanka pro studium: Ing. Dita Štyvarová, Ph.D.  

Proděkanka pro vědu a doktorské studium: doc. Ing. Lenka Slavíková, Ph.D.  

Proděkan pro rozvoj a vnější vztahy: Ing. Martin Špaček, PhD.  

Proděkan pro vnitřní záležitosti: Mgr. Ondřej Moc, Ph.D.  

 

Statutárním zástupcem děkana FSE UJEP byl jmenován dr. Ondřej Moc, proděkan pro vnitřní 

záležitosti.  
  

Akademický senát FSE UJEP projednal a bere na vědomí záměr děkana jmenovat proděkanky a 

proděkany na další funkční období.   
 

 

Ad 5) Doplnění Disciplinární komise FSE UJEP 

Předsedkyně senátu Kateřina Smejkalová zde opět předala slovo děkanovi Miroslavu Kopáčkovi, 

který senátu předložil návrh na doplnění Disciplinární komise FSE UJEP. Vzhledem k tomu, že se 

Miroslav Kopáček stal děkanem fakulty a nemůže již tudíž zastávat funkci člena Disciplinární 

komise FSE UJEP, bylo nutné jeho pozici v komisi nahradit. Děkan fakulty navrhl za nového 

člena komise kolegu Mgr. Jana Vašata, Ph.D. z Katedry sociální práce FSE UJEP. V následné 

diskuzi uvedla senátorka Petra Olšová, která plní funkci předsedkyně Disciplinární komise FSE 

UJEP, že s tímto rozhodnutím děkana fakulty souhlasí a ráda přivítá v komisi nového člena. Senát 

posléze přistoupil k hlasování. 
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Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje jmenování akademického pracovníka Mgr. Jana 

Vašata, Ph.D. řádným členem Disciplinární komise FSE UJEP. 

Výsledek hlasování: přítomno 9; pro 9, proti 0, zdrželo se 0  

Závěr hlasování: Návrh byl přijat.  

 

Ad6) Výroční zpráva o činnosti FSE UJEP za rok 2024 

Předsedkyně senátu předala slovo bývalé proděkance pro rozvoj a kvalitu Lucii Povolné, která 

představila předložený dokument. Senátoři a všichni akademičtí pracovníci fakulty měli možnost 

se s touto VZ v předstihu seznámit a k dokumentu vznést své připomínky či komentáře. Tyto 

připomínky byly do textu nyní zapracovány, text bude ještě předložen k závěrečné korektuře a 

graficky upraven. Doplněny budou také ještě kvantitativní údaje z tabulek připravovaných 

rektorátem. Dílčí připomínky budou ještě vypořádány. Vytvořena bude také verze v anglickém 

jazyce pro studenty Erasmu. Po krátké diskuzi ohledně načasování a procesu schvalování výroční 

zprávy přistoupili senátoři k hlasování.   

 

Návrh usnesení: AS FSE UJEP schvaluje předloženou verzi Výroční zprávy o činnosti FSE 

UJEP za rok 2024.  

Výsledek hlasování: přítomno 9; pro 9, proti 0, zdrželo se 0  

Závěr hlasování: Návrh byl přijat. 

 

Ad 7) Různé 

1. Závěrečná zpráva z Etické komise FSE UJEP – Předsedkyně senátu informovala, že od členů 

Etické komise FSE UJEP obdržela Výroční zprávu o činnosti Etické komise FSE UJEP za rok 

2024, která bude přílohou mailu společně se zápisem z jednání senátu k připomínkování. 

Následně předala slovo předsedovi Etické komise FSE UJEP Janu Macháčovi, který krátce zprávu 

představil.   

 

2. Další podnět v Google formuláři 

Předsedkyně senátu informovala o dalším podnětu v Google formuláři, do kterého mohou členové 

Akademické obce FSE UJEP přispívat svými dotazy, názory či připomínkami ke zlepšení života 

na fakultě.  

Podnět v plném znění: 

„Bylo by možné již dále negenerovat AI obrázky na sociální sítě, které mají reprezentovat 

fakultu? Všichni víme o dopadech na životní prostředí a přijde mi, že naše fakulta je ukázkovým 

příkladem toho jak to nedělat. :) AI obrázek generován na každou malichernost. Díky za zvážení a 

probraní na AS.“ 

 

Předsedkyně senátu tento podnět konzultovala předem s paní Mgr. Jitkou Dvořákovou z Referátu 

pro vnější vztahy FSE UJEP, která naformulovala následující odpověď, přičemž bude ráda i za 

osobní konzultaci s pisatelem či pisatelkou daného podnětu.  

„Samozřejmě děkujeme za anonymní podnět a jsme si environmentálního dopadu vědomi. V 

naprosté většině případů však preferujeme práci s reálnými fotografiemi z naší interní databáze a 

ze života fakulty. AI obrázky využíváme, věříme, střízlivě a účelně, zejména tam, kde reálný 

vizuální materiál chybí a je potřeba jej rychle doplnit. Budeme se nadále snažit tento trend 

udržovat a využívání generování AI obrázků co nejvíce omezit.“  
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Senát uvedený podnět řádně prodiskutoval, k dispozici měl též zpracovaný přehled výčtu obrázků 

tvořených pomocí AI a zveřejněných od 1. 1. 2025 na fakultním FB nebo IG. Senátoři přijali výše 
uvedenou odpověď na tento podnět, která bude uvedena též na webové stránce AS FSE UJEP.  

3. Udržitelnost projektu RUR  

Senátorka Michaela Jánská přednesla dotaz kolegyně z katedry KEMA dr. Evy Fuchsové, který se 

týká udržitelnosti projektu RUR, konkrétně zda se tvoří na fakultách fondy na pokrytí nákladů po 

skončení projektu, např. na workshopy, kurzy a výzkumné zprávy. Děkan Miroslav Kopáček 

odvětil, že vzhledem ke svému krátkému působení ve funkci děkana zatím není s danou věcí plně 

obeznámen. Tajemnice fakulty Dagmar Kubišová uvedla, že s ní zatím nikdo ohledně projektu 

RUR nic neřešil. Proděkanka pro vědu Lenka Slavíková poděkovala za tento podnět, uvedla, že je 

vedoucí jednoho z výzkumných týmů v rámci projektu RUR. Jedná se o univerzitní projekt 

s víceméně centralizovanou agendou, přičemž realizace projektu začala poměrně nedávno, a proto 

se udržitelnost projektu, dle slov paní proděkanky, pravděpodobně v tuto chvíli na univerzitní 

úrovni neřeší. K tématu se vyjádřila i senátorka Petra Olšová, která zmínila, že se počítá s tím, že i 

po skončení projektu budou muset v rámci udržitelnosti pokračovat workshopy a kurzy. Dotázala 

se na možnost financování lektorů těchto kurzů, neboť jejich mzda již nepůjde z projektu. Do 

diskuze se zapojila proděkanka pro studium Dita Štyvarová, která zmínila i problematiku cílové 

skupiny, na kterou mám být projekt RUR zaměřen. Pan děkan přislíbil, že se tímto podnětem bude 

dále zabývat.  

 

4. Výběrové řízení na pozici vedoucí/-ho Katedry sociální práce FSE UJEP  

Senátorka Alexandra Petrů se dotázala děkana Miroslava Kopáčka na zajištění odborného složení 

komisí při výběru nových vedoucích kateder, zejména u katedry sociální práce. Děkan potvrdil, že 

je důležité zapojit do komisí kompetentní osoby se znalostí katedry či externí odborníky s 

manažerskými zkušenostmi. Senátorka navrhla využít fakultní experty, např. sociální pracovnice, 

což je dle děkana relevantní možnost, kterou bude brát na vědomí.  

 

5. Pozvánka na přednášku v rámci Investičního klubu FSE UJEP 

Místopředseda senátu na závěr zasedání pozval všechny přítomné na přednášku, kterou pořádá 

Investiční klub FSE UJEP a jejímž hostem bude Ing. Vladimír Bezděk, M.A., který bude 

přednášet o důchodové reformě. Přednáška se bude konat ve středu 14. 5. 2025 od 14:00 ve 

Vysokoškolském klubu FSE UJEP. 

 

Předsedkyně senátu následně ukončila zasedání, poděkovala všem za přítomnost a aktivní účast a 

pozvala na další řádné zasedání AS FSE UJEP, které se uskuteční 18. 6. 2025 od 10 hod. v 

místnosti MO 409.     

 

Zasedání AS FSE UJEP bylo ukončeno v 11:50 hod. 

 

Zápis provedl: Jan Brázda   

Zápis ověřila a předala k připomínkování: Kateřina Smejkalová 

Zápis schválila po připomínkování: Kateřina Smejkalová 


